



Public Affairs Section +249 (183) 774-700

**U.S. DEPARTMENT OF STATE
Office of the Spokesman**

For Immediate Release
2009/xxx

December 28, 2009

STATEMENT BY IAN KELLY, SPOKESMAN

U.S. Welcomes Sudan-Chad Engagement

The United States welcomes the continued engagement between Sudan and Chad to normalize relations as discussed during meetings last week with Sudanese Presidential Advisor Dr. Ghazi Salahuddin and Chadian Foreign Minister Moussa Faki.

The United States is encouraged by the decision of these two neighboring countries to implement their 2006 bilateral Security Protocol. We urge the parties to fulfill their commitments and set up an appropriate and effective border monitoring mechanism on their shared border as soon as possible.

The United States commends these steps and urges the Governments of Sudan and Chad to push forward with rapid implementation of the protocol. The meeting scheduled for January 7, 2010 in N'Djamena, Chad is a positive step toward implementation.

Full normalization of relations, including the ending of support for armed rebel groups on both sides, if fully implemented, remains a key element in advancing the Darfur Peace Process. The United States is fully committed to peace in Darfur and supports continued improvements in bilateral Sudan-Chad relations as an important step in that process.

###

For further information, please contact the U.S.
Embassy Public Affairs Section at the following
numbers: 0183-774-700/1/2/3/4

ولمزيد من الاستفسار، المرجو الاتصال بمكتب الشؤون العامة
بالسفارة الامريكية بالخرطوم على الهواتف:
0183-774-700/1/2/3/4

وزارة الخارجية الولايات المتحدة الامريكية مكتب المتحدث الرسمي

للنشر الفوري
2009/xxx

28 ديسمبر، 2009

بيان المتحدث الرسمي لوزارة الخارجية الامريكية، ايان كيلى

الولايات المتحدة الامريكية ترحب بالحوار السودانى-التشادى

رحبت الولايات المتحدة الامريكية بالحوار المتواصل بين دولتى السودان وتشاد من اجل تطبيع العلاقات الثنائية بينهما، المتمثلة فى اللقاءات التى تمت بين مستشار رئيس الجمهورية دكتور غازى صلاح الدين و وزير الخارجية التشادى موسى فكى.

تفاعلت الولايات المتحدة بقرار الدولتين المتجاورتين فى ان تنفذ البروتوكول الامنى المشترك بينهما الموقع عام 2006 . بهذا الصدد، وندعو الاطراف المعنية بان تفى بكافة التزاماتها وتقوم بانشاء آلية مناسبة وفعالة لمراقبة الحدود المشتركة بينهما فى اقرب وقت ممكن.

وتشيد الولايات المتحدة بهذه الخطوات وتدعو حكومتى السودان وتشاد بان تقوم بدفع البروتوكول وان تسرع فى تنفيذه. واعتبرت الولايات المتحدة الاجتماع المزمع عقده فى تاريخ 7 يناير من العام 2010 فى انجمينا بتشاد خطوة ايجابية فى اتجاه التنفيذ.

كما نعتبر ان التطبيع الكامل للعلاقات وانهاء الدعم للمجموعات المعارضة المسلحة للطرفين ، اذا تم تنفيذها ، عنصرا اساسيا فى دفع عملية سلام دارفور. الولايات المتحدة الامريكية تقر بكافة التزاماتها تجاه سلام دارفور وستقوم بدعم اى تحسين ايجابى خاص بالعلاقات الثنائية بين السودان- وتشاد باعتبارها خطوة هامة فى انجاز العملية السلمية.

For further information, please contact the U.S.
Embassy Public Affairs Section at the following
numbers: 0183-774-700/1/2/3/4

ولمزيد من الاستفسار، المرجو الاتصال بمكتب الشؤون العامة
بالسفارة الامريكية بالخرطوم على الهواتف:
0183-774-700/1/2/3/4